
REFERAT FYGO-BESTYRELSESMØDE 14. DECEMBER 2001 HOS LISA 
  
  
Til stede: Gitte, Lisa, Søren, Kirsten, Thomas, Jannie 
  
Afbud: Marianne, Jette, Annette 
  
Ad 1. Jannie skriver dagens referat 
  
Ad 2. Kommentarer til referat fra mødet 9. november 2001. 
                      FYGO-inspektorer skal selv kontakte Jan Blaakjær 

I arbejdet med målbeskrivelse deltager Jette og Jannie. Hvis der mangler yngre folk er 
Gitte og Kirsten interesserede. 

  
Ad 3. Lars Heisterberg er involveret i planerne om blokudvidelse i region øst. Han har taget kontakt 
til Lene Sperling, undervisningsudvalget. Der skal nedsættes en arbejdsgruppe, hvori Lisa og Søren 
deltager. Vi hører fra Lene. Vedr. region syd vil Søren kontakte Lene og dernæst Erik Krogh. 
  
Ad 4: Kontaktperson-ordningen fungerer ikke i praksis. Vi skal udarbejde en vedtægtsændring, hvor 
der foreslås at nedlægge ordningen, dvs § 11 skal slettes. De penge, der kommer i overskud vil blive 
anvendt til at nedsætte deltagergebyret ved GF. 
  
Ad 5: Flot fremlagt regnskab. 
  
Ad 6: Sponsorstøtte til GF er Novo, Wyeth, Schering, Organon, Orion Pharma. 
Programmet er knapt på plads. Gitte kontakter Nina Palmgren mhp at varetage sessionen om 
spontan abort. Vi har ikke hørt om ATP har fået respons fra John Burne. Jannie kontakter Jørgen 
Husted som alternativ. 
  
Vedr. den politiske diskussion ved GF. Formandsberetningen vil tilstræbes færdiggjort til DSOG-
bladets deadline 12. januar 2002. Øvrige emner til debat kunne være: 1. Prognoser for fremtidens 
antal speciallæger, beredskaber, vagthyppigheder etc. 2. Målgrupper for FYGO-kurserne. 
  
Kirsten, Gitte og Thomas er på valg og ønsker alle at genopstille. Lillan Kempf er på valg som 
revisor, Gitte kontakter hende vedrørende evt. interesse for at genopstille. 
  
Ad 7: Ingen meddelelser. Vi vil prøve at evaluere FYGO-kurserne. Thomas laver udkast til 
evalueringsskema. 
  
Ad 8: Nyt fra DSOG 
                      Der har været et positivt møde med jdm-foreningen vedrørende ”den gode fødsel”. 
                      Der skal laves en brugerundersøgelse, der uddyber de fødendes krav og forventninger 
                      

Der har været møde med fertilitetsselskabet. Der føres nu statistik på alle 
fertilitetsbehandlinger. Der er givet tilladelse til, at HIV-positive må få tilbudt 
fertilitetsbehandling. 
  
Forårsmødet vil handle om prognosearbejdet og seniorpolitik. 



  
Intet nyt fra undervisningsudvalget. Der er møde vedrørende målbeskrivelser den 23. januar 2002. 
  
Nyt fra vurderingsudvalget: Lene Lundvall er udtrådt og afdelingslæge Lisbeth Tollund indstilles til 
at erstatte hende. 
  
Nyt fra ENTOG/NFYOG: I forbindelse med Nordisk kongres i Umeå skal der være et møde, hvorpå 
der skal debateres omkring emnet ”kirurgi til alle – pro eller kontra”. Der skal ligeledes udarbejdes 
en poster om uddannelse fra hver af de nordiske lande. Ved GF skal det fortsatte samarbejde i 
ENTOG diskuteres. Bestyrelsen skal være repræsenteret ved denne GF. 
  
  
Ad 9. Evt: Exchange-ophold skal opslåes. Ansøgningsfrist medio marts. 
  
  
Tak for et godt møde. 

Referent Jannie Dalby Salvig 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Referat fra Bestyrelsesmøde i FYGO 9.11.2001 
  

Amtssygehuset i Herlev 
  

Tilstede: SB, LB, KJ, JDS, JS, GE, TB, ATP. 
Afbud: MJ. 

  
1.               Referent: ATP. 
  
2.               Referatet godkendt uden ændringer. 
  
3.               Generalforsamling: 
                 

a.  Kursusprogram: 
                 Programmet blev gennemgået med diverse ændringer. 

                                   
                 b.  GF dagsorden: 
                 Der er 4 bestyrelsesmedlemmer på valg (Gitte, Kirsten, Lisa og Thomas). 
                 Der skal desuden vælges en ny revisor samt et nyt Fygo-medlem til 

vurderingsudvalget (p.t. Marianne) 
  
                 c.   Praktisk: 
                 Jannie har kontakt med Ledernes Udd.center i Odense mhp. alt det 

praktiske. Søren har skrevet til mulige sponsorer 
  
4.               Kursusplan, status: 
                 - svigtende tilmeldinger til kurset i blødningsforstyrrelser 

- overvældende interesse for kurset i basal laparoskopi – hurtigt 
overtegnet (begrænset antal pladser). Enighed om at vi skal gentage 
kurset jævnligt, hvis underviserne vil. 

                 - CTG-kurset på Hvidovre: foreløbigt 15 tilmeldte 
- CTG-kurset i Århus: Gitte er i færd med at kontakte undervisere.   

                 - sphincter-kurset i Kbh. holdes på Pharmacia. 
  
5.               Meddelelser: 
                 - Sundhedsstyrelsen overtager administrationen af U-kurserne. 
                 - Der er planlagt inspektorbesøg i Odense til januar (Gitte deltager fra 

FYGO sammen med Charlotte Wilken og Niels Uldbjerg) samt på RH til 
foråret ( Jannie deltager sammen med Ole Kirkegaard og Jan Blåkær). 

                 - Manual til brug for inspektorbesøg kan rekvireres hos Sundhedsstyrelsen 
                 -  NFYOG-møde i Oslo d. 17-18. nov. (Søren og Gitte deltager) 



                 -  NFOG-kongres i juni 2002: Der skal planlægges et indlæg spec. for 
udd.søgende i specialet på åbningsdagen. 

                 - ENTOG: organisatoriske problemer              
  
6.               Kursist-klager: 
                 Der har været røster fra flere kursister om at uddannelsen flere steder 

simpelthen er for ringe, typisk i fase II så man er dårligt rustet til at 
fungere selvstændigt i vagten i fase III. Hvad gør vi ved det? 

                 - Gitte foreslog et indlæg til medlemsbladet vedr. de officielle klageveje 
samt formålet med evalueringssystemet og de regionale 
videreuddannelsesudvalgs kompetencer og sanktionsmuligheder. Gitte 
laver et udkast. 
- undervisningsudvalgets evaluering af de forskellige udd.afdelinger bør 
offentliggøres ved generalforsamlingerne. 
- vi kan kun gå ind i enkelt-sager, hvis folk klager konkret. 
  

7.               a.   DSOG’s bestyrelse: 
                 - DSOG’s bestyrelse har udtrykt enighed med FYGO’s bestyrelse vedr. 

konkret dispensationssag. PH vil henvende sig til de to sagkyndige. 
                 - prognosegruppens sp.skema er blevet udsendt, foreløbig er 261 besvarede 

sp.skemaer kommet retur. De bliver indtastet på Skejby. 
                 - forårsmødet kommer til at handle om ”Seniorordning”. 
  
                 b.   Undervisningsudvalget: 
                 Jette orienterede: Vedr. arbejdet med de nye målbeskrivelser er man gået 

bort fra den lille 6-mandsgruppe og er i stedet ved at sammensætte en stor 
arbejdsgruppe på 20 personer med repræsentanter fra alle subspecialer og 
alle kompetencelag. Tanken er at denne gruppe skal mødes i alt 3 gange 
men i øvrigt udføre selve opgaven i mindre subgrupper. Trådene samles 
af en 3 personers styregruppe: Jette Seidelin, Bent Ottesen og Niels 
Uldbjerg. Der er fuld opbakning for denne model i både DSOG og 
FYGO’s bestyrelse. 

                 Fra FYGO deltager Jette og Jannie, evt. Kirsten og Gitte. 
  
                 c.   Efteruddanelsesudvalget: 
                 Jannie orienterede: Der planlægges et tværfagligt møde i efteråret 2002 

mellem patologer, pædiatere og gynækologer. 
                 Alle kurser skal gennem efterudannelsesudvalget for at blive godkendt til 

CME point. 
  
                 d.   Vurderingsudvalget: 



                 Lisa orienterede: 6 mdr. udlandet kan tælle i kriterium 2. 3 mdr. med 
særligt indhold i ansættelser kan tælle i kriterium 7. 

  
8.               Mødeplan 2002: 
                 Kommende møder:      14.december 2001 hos Lisa 
                                                    24. januar 2002 kl. 15.00 i København 
                                                    26. februar 2002 kl. 15.00 i Odense 
                                                    7.-8. marts 2002, GF i Odense 
                                                    3.-4. april 2002, GF DSOG 
  
9.               Evt.: 
                 Honorering for undervisning ved vores kurser blev drøftet. 
  
  

Referent: Anette Tønnes Pedersen   
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Referat af FYGO-bestyrelsesmøde 5/10 2001 kl.  11.00 – 14.00 i Bagsværd (NOVO) 
  
  
Tilstede:                              Lisa Bang, Gitte Eriksen, Jannie Dalby Salvig, Thomas Bergholt, Anette Tønnes Pedersen, 

Kirsten Jochumsen 
  

Afbud:                              Søren Brostrøm, Jette Seidelin, Marianne Johansen 
  
Ad 1:                             Valg af referent, KJ i henhold til rotation i alfabetisk orden. 
  
Ad 2:                              Godkendelses af referat fra sidste møde. Det rettede referat blev godkendt uden kommentarer. 
  
Ad 3:                              Orientering fra DSOG.  Handlingsplanen foreligger endnu ikke i sin reviderede form, men der 

blev orienteret om diverse andre punkter fra de sidste to DSOG-møder.  (LB) 
•                                 Der er uoverensstemmelse mellem FYGO’s og DSOG’s holdning hvad 

angår placering 
af  visse                                                                                                                                                         
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                dele af kursusblokken i de perifere amter.  FYGO mener fortsat, at man så vidt 
muligt, 
må                                                                                                                                                                 
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                             forsøge at  imødekomme vores medlemmers ønsker, om stillinger der er socialt 
acceptable 
og                                                                                                                                                                  
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                  ikke indebærer uforholdsmæssigt lange transporttider og/eller mange flytninger over kort 
tid.                                                                                                                                                                 
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                Specielt lægger vi vægt på, at den kirurgiske ansættelse ikke placeres for langt fra det sted 
hvor 

                                      fase II- uddannelsen starter. Hvad angår fase III-uddannelsen, er ansættelse på mere 
perifert                                                                                                                                                                                    
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                               beliggende afdelinger acceptabel, såfremt det 
uddannelsesmæssige indhold er i orden. 

•                                 Man har på sidste møde i vurderingsudvalget besluttet at ændre/fortolke 
på betingelserne 
for                                                                                                                                                                 
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                           pointgivning hvad angår ansættelse i udlandet.  De betingelser der er godkendt 
af                                                                                                                                                                   
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                          Sundhedsstyrelsen og som er anført under 7. kriterie  (specialespecifikt) er at der gives 



1                                                                                                                                                                    
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
               point  for 3 mdr.s samlet ansættelse i udlandet (uafhængigt at sted og 
indhold).                                                                                                                                                        
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                      Vurderingsudvalget  (og DSOG?) har nu besluttet  at skærpe kravene således at 
der kræves 
6                                                                                                                                                                    
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                mdr.s ansættelse, hvis der  ikke er noget specifikt uddannelsesindhold og 3 mdr. med 
specielt                                                                                                                                                          
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                       indhold. Denne skærpelse er ikke forelagt Sundhedsstyrelsen. 

                                      Vi mener:    1) ikke der er behov for en skærpelse,  2) HVIS  denne skærpelse skal indføres 
skal                                                                                                                                                                                          
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                      det IKKE kunne ske med tilbagevirkende kraft, 3) vores 
medlemmer skal med det 
samme                                                                                                                                                                                     
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                                                                                                                
                                                                                                                        orienteres om skærpelsen, og 4) skærpelsen 
skal godkendes af  Sundhedsstyrelsen. 

•                                 Kort orientering om DSOG’s holdning til udmeldingerne fra jordmoderforeningen 
vedr. 
ønsket                                                                                                                                                            
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                  om flere jordmoderledede fødesteder. Dette støttes ikke fra DSOG’s side.  FYGO 
er enig 
med                                                                                                                                                               
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                                                                                                                                                                      
                     DSOG, også hvad angår ønsket om flere jordemødre på de store fødesteder. 

  
Ad 4:                   Ny målbeskrivelse. Der er mailet fra JS vedr. kommissoriet for den arbejdsgruppe, der skal arbejde 

med den nye målbeskrivelse. Arbejdsgruppen er endnu ikke nedsat. 
                             Punktet i øvrigt udsat til næste møde idet både JS og SB var fraværende. 
  
Ad 5:                   Vedr. ansøgning om dispensation. FYGO er blevet forespurgt om nogle principielle ting i en 

konkret sag vedr. en kollegas afslag om dispensation. Afslaget er dels begrundet i, at det tidligere 
uddannelsesforløb ikke indeholder noget ekstraordinært. Det mener vi IKKE kan begrunde et afslag. 

                             Ligeledes er der givet afslag, fordi den pågældende ikke har været ansat i klassificerede stillinger. 
                             Denne begrundelse finder vi må være ukorrekt, idet dette fuldstændig udelukker muligheden for 

dispensation. Stillinger der er klassificeret til fase II-uddannelse gives jo kun til læger der har fået en 
ordinær kursusstillingsblok. 



  
Ad 6:                   Generalforsamling 2002. Programmet er ved at være færdigt. GE + LB arbejder på sagen, og vi 

kom med flere råd og kommentarer. ATP vil kontakte ekstern foredragsholder (John Burns) når vi 
har tidspunktet på plads. 

                             JDS har lavet alle aftaler vedr. det praktiske og der er truffet aftaler med Ledernes 
Uddannelsescenter i Odense. 

                             Der er imidlertid nu udkommet kursusplan for U-kurserne i 2002, og det viser sig at U-kurset i 
urogynækologi ligger 21.-22. marts, hvor også GF er tilrettelagt. Ledernes Uddannelsescenter er 
kontaktet og det er muligt at flytte GF til 7.-8. marts. Det skal naturligvis undersøges om det er 
muligt at flytte U-kurset. JDS træffer endelig aftale med Ledernes Uddannelsescenter når dette er på 
plads. 

  
Ad 7:                   Under ”Eventuelt” præsenterede FYGO’s medlemmer i ”Prognosegruppen” (LB + GE) deres 

planer om udsendelse af spørgeskemaer, dels til de administrerende overlæger, dels til samtlige 
speciallæger. Skemaerne forligger i en næsten færdig version og står over for snarlig udsendelse. 

  
                             Sluttelig fandtes det nødvendigt at vi ved næste møde genoptager drøftelsen af vingavernes 

størrelse 
                             (til vores undervisere på FYGO-kurserne). 
  
  
Mødet viste sig at være vel kort, idet der viste sig at være behov for at diskutere en række mere principielle ting, så vi 
må afsætte god tid til næste møde. 
  
  
  
  
Referent : Kirsten Jochumsen 

  
  
                      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Referat 
  
FYGO bestyrelsesmøde 
D 9. august  2001 
Domus Medica, København 
  
Til stede: ATP, KJ, GE, LB, SB, MJ, TB 
  
Afbud: JDS, JS 

  
Pkt. 1: Valg af referent: 
GE 
  
Pkt. 2: Godkendelse af referat, mødet d. 15-16. juni: 
Godkendt uden ændringer. 
  
Pkt. 3: Det uddannelsespolitiske notat. 
Notatet er færdigbearbejdet og udsendt medio juli. Er sat på Hjemmesiden og kommer i 
DSOG bladet 12/8. Desuden er sendt til DSOG´s bestyrelse (anmoder om punkt på 
næste DSOG BM), FAYL, Yngre Danske Kirurger, Ugeskrift for Læger samt de enkelte 
uddannelsesregioner. 
Der blev udtrykt positive kommentarer til både proces og resultat, men afventer nu 
respons fra andre. 
  
Pkt. 4: Meddelelser 

-         SB fået henvendelse om SAK-kurser, der nu udbydes til læger, der stiler mod 
speciallægepraksis (sættes på hjemmesiden) 

-         Der er valgt nye FAYL repræsentanter til ansættelsesudvalgene i de 3 regioner 
Jesper Kjærgård (NORD) 
Marie Bohn Hamming (SYD) 
Pernille Raasthøj Mathiesen (ØST) 

Det er uvist, hvilke specialer de pågældende kommer fra  
  

-         Inspektorbesøg (SB) 
Der har været genbesøg på Nykøbing Falster Sygehus, Gyn Obstet afd. 
Forholdene fandtes angivelig tilfredsstillende – rapport runddelt. 

  
”Junior” inspektorer (SB) 
Der er aftalt følgende med DSOG 

o       DSOG betaler transport udgifter 
o       Afdelingerne anmodes om at bevilge den nødvendige frihed med løn (Brev 

fra Peter Hornes sendes til afdelingen i hvert enkelt tilfælde) 



o       Senior-inspektorerne kontakter SB ved nye besøg, hvorefter FYGO´s 
bestyrelse udpeger relevant og ikke inhabil junior-inspektor 

o       Som udgangspunkt deltager junior-inspektoren i skriveprocessen, men 
dette er ikke endelig besluttet endnu. 

  
-         Vedr udvidelse af Uddannelseskapaciteten i Gyn/Obstet 

o       Som svar på tidligere fremsendt brev 18/5 2001 til Sundhedsstyrelsen (SS) 
fra FAYL og FYGO vedr den midlertidige uddannelsesordning har vi den 
25/7 2001 modtaget svar fra SS ved Karsten Beck. I brevet noterer man sig 
at uddannelseskapaciteten kun er udvidet i Region Nord. De manglende 
tiltag i SYD og ØST accepteres af SS under henvisning til at mange 
faktorer spiller ind på en sådan proces og at man har fuld forståelse for 
amternes vanskeligheder, hvorfor SS ikke vil foretage sig yderligere nu. 
Dog bemærkes at ansøgning om udvidelse af antallet af 
uddannelsesstillinger straks vil blive imødekommet. 

o       Herefter gennemgang af regionerne 
SYD; 

o       Forslag til fremtidig struktur af nye uddannelsesblokke er på bordet i 
Sekretariatet (kontakt person er Erik Krogh Jensen) og indebærer en 
udvidelse med 33 %. I blokken placeres 1 års kirurgi (på samme sted 
som fase 3) – kursist tid 1 år OUH + ½ år centralsygehus – 1 år fase 3 
centralsygehus. 
Pris; ½ år fase 3 på OUH forsvinder, hvilket FYGO´s bestyrelse blev 
enige om var acceptabelt under hensyntagen til de specielle forhold i 
region syd med 1 Universitetssygehus. 
Mht kirurgi; enighed om at kirurgien ikke nødvendigvis bør følge fase 
3 sygehus, men forståelse for at fx Esbjerg ønsker blok til ”egne” folk, 
der derved kun skal køre 1 år til OUH. 
Mht fase 3; forundring over at fx Svendborg og Horsens ikke er 
inddraget i regionens planer 

                      ØST 
o       Der er afholdt møde i Det regionale råd for lægelige videreuddannelse i 

Øst d 19/6 2001. FYGO/FAYL  har modtaget brev fra sekretariatschef 
Lars Heisterberg (LH), der giver indtryk af at man vil undersøge 
mulighederne for at udvide uddannelseskapaciteten indenfor den 
eksisterende stillingsmasse i region Øst. 

o       Der har tidligere været talt om nedsættelse af udvalg, der skal se på 
dimensionering og  nye blokstruktur, men uvist, hvad der konkret skal 
ske og specielt hvornår.  

Konklusion; FYGO vil forsøge på konstruktiv vis at stimulerer processen, 
men erkender at arbejdet ligger indenfor Undervisningsudvalgets 
kommissorium 



  
-         Uddannelses ansvarlige overlæger skal sendes FYGO håndbog. 

KJ efterlyste opdateret adresseliste, der med fælles hjælp blev næsten komplet. 
Anmoder Undervisningsudvalget om hjælp. 
  

Pkt. 5: Kursusplan 2001-2002 
Vedr sponsorering af FYGO-kurser er aftalt følgende generelle vejledninger 

-         For min. kr 5.000 gives LOGO på hjemmesiden i forbindelse med opslag 
-         Ingen taleret til repræsentant, men kan deltage og udlevere fx kuglepenne og 

produkt information 
Alternativt 

-         Stille lokaler til rådighed samt sørge for forplejning. 
  
Undervisere honoreres med vingave a 300 kr samt refusion af transportudgifter. 
Undervisere udenfor specialet honoreres med stor vingave á 600 kr 
  
Kursusplanen blev gennemgået. 

-         Hysteroskopi (Århus) fastsat til 3/10. Annonceret og på plads. 
-         Blødning og infertilitet er på skinner 
-         Sphinkter (København) forsøges uge 5 og Århus uge 9 (Skejby). Pharmacia 

Upjoin sørger for lokaler + forplejning i København. GE kontakt til Karl M. 
Bek. SB kontakter Henrik Nyholm, Glostrup der herefter koordinere program 
med KMB. 

-         CTG (Århus) stiller mod 14/11. GE kontakt til undervisere 
-         CTG (København) stiller mod primo feb (TB) 
-         Laporaskopi (København) stiller mod medio januar som 1 dages 

lørdagskursus med fantom/blackbox/simulator træning + basal kendskab til 
udstyr mm. TB kontakt til undervisere. Max deltager 12 stk gebyr 200 kr. 
Afventer med Århus kursus 

-         Sexologi kun på tegnebrættet. 
  

Generalforsamlingen      
-         JDS ikke fået endelig bekræftelse fra Ledernes Uddannelsescenter. Vissenbjerg 

kunne være alternativ GE kontakt til JDS. 
-         SB står for kontakt til sponsorer, der tilsendes standardskrivelse + budget (GE 

opdaterer fra 2001) 
-         På næste møde forslag til program/undervisere (JDS, GE, LB) 

  
Pkt. 6: Nyt paradigme, målbeskrivelse 
Sundhedsstyrelsen har juni 2001 udsendt ”Retningslinier for udfærdigelse af: 
Målbeskrivelser og logbøger; den lægelige videreuddannelses kompetancemål, lærings 
og evalueringsstrategier. 
Få kommentarer; 



-         meget overordnet og der venter et stort arbejde for det/de udvalg der skal arbejde 
konkret med målbeskrivelse for Gyn/Obstet. 

-         definition og afgrænsning af minimumskompetancer for fremtidens speciallæge i 
Gyn/Obstet forventer FYGO bliver det store spørgsmål. 

Fra undervisningsudvalget deltager Jette Led og Jette Seidelin i seminar/workshop 
arrangeret af SS ultimo august med deltagelse af 2 repræsentanter fra hvert speciale. 
Herefter afventes udspil fra undervisningsudvalget i form af nedsættelse af et arbejdende 
udvalg. 
Det blev besluttet at invitere JL og JS til næste bestyrelsesmøde og diskuterer det 
fremtidige arbejde. 
  
Pkt 7 Rekrutteringsproblemer 
DADL udarbejdet rapport om rekrutteringsproblemer i de enkelte speciale. Som ventet 
ingen problemer i Gyn/Obstet.  
  
Pkt. 8: Hvad sker der i: 
- DSOGs bestyrelse. LB berettede. 
Nedsat arbejdsgruppe bestående af LB (tovholder), GE, Ditte Trolle + 1 medlem fra 
DFKO til udarbejdelse af behovsanalyse med fokus på stillingsmasse nu og i fremtiden. 
Der udarbejdes spørgeskema – rundsendes til kommentarer senere. FAYL´s uddannelses 
enquete forventes offentliggjort sept 2001. 
DSOG´s bestyrelse planlægger opdatering af forslag til perspektiv plan fra 1999. FYGO 
vil forsøge at få indarbejdet mere om uddannelsespolitik. 
- Undervisningsudvalget.  Intet nyt 
- Efteruddannelsesudvalget. Intet nyt. 
- Vurderingsudvalget. Mødes 3/9 om overordnede fortolkninger af bl.a. udlandsophold 
og brugen af ”positive” anmærkninger. Efter nogen diskussion er FYGO´s fælles 
holdning at 3 mdr´s udlandsophold tæller uden yderligere begrundelse. MJ vil fremføre 
dette synspunkt. 
  
Økonomi (tilføjet dagsorden pkt 9a) 
FYGO´s økonomi er tilfredsstillende. FYGO håndbogen er endelig afregnet som aftalt. 
Det blev besluttet at overføre 50-60.000 kr til vores højrentekonto. 
  
Pkt. 9b: Eventuelt. 
Generel enighed om at det havde været et godt og konstruktivt møde. Københavnerne 
udtrykte begejstring for mødestedet ! 
  
Næste møde mandag d 3/9 2001, Patienthotellet i Odense kl 15.15 (SENERE AFLYST) 
  
For referatet 
Gitte Eriksen 
13-08-2001 



Referat 
  
FYGO bestyrelsesmøde 
Fredag d. 15. juni  – lørdag d. 16. juni 2001. 
Molslaboratoriet, Femmøller 
  
Til stede: JS, ATP, KJ, GE, LB, JDS, SB 
Afbud: TB, MJ 
  
Pkt. 1: Valg af referent: 
SB 
  
Pkt. 2: Godkendelse af referat, mødet d. 16. maj: 
Godkendt uden ændringer. 
  
Pkt. 3: Det uddannelsespolitiske notat. 
Diskussionen forløb emnevis, med oplæg til de enkelte punkter. SB sammenskriver 
notatet udfra den konsensus, der blev opnået på mødet. Udkastet rundsendes i uge 26, 
herefter kort frist til ændringer. Målet er at det færdige notat trykkes i næste nr. af DSOG 
Bladet, med deadline medio juli. Såfremt der skulle vise sig behov for yderligere 
diskussion af enkelte punkter må vi dog vente med offentliggørelsen til efter 
bestyrelsesmødet primo august. 
  
Pkt. 4: Meddelelser 
- SB + GE berettede fra ENTOG-mødet, Malmø, 5.-6. juni. Desværre kører ENTOG 
stadigt lidt trægt. SB blev valgt ind i bestyrelsen. Når vi ser hvordan det næste år går 
må vi – sammen med vores nordiske kolleger – genoverveje vores prioritering af 
ENTOG-arbejdet. 
- Fællesmødet med YDK og YOS er skudt til efter sommerferien. 
- En række forhold vedr. vores deltagelse i inspektorordningen er endnu uafklarede. SB 
havde lavet udkast til brev til DSOG vedr. dette, der godkendtes. 
  
Pkt. 5: Kursusplan 2001-2002 
Kursusplanen blev gennemgået. 
- Hysteroskopi (Århus) fastsat til 23/10, reprise af tidl. aflyst kursus, GE sørger for 
opslag i næste nr. af bladet. 
- Sfinkter (København) fastsat til d. 9/10; dog var der en del indvendinger mod det 
påtænkte program, samt forslag om medvirken af Karl M. Bek ved Københavner-kurset; 
GE kontakter denne, og GE + SB aftaler endelig form herefter. 
- Blødning og infertilitet er på skinner, øvrige kurser endnu kun på tegnebrættet 
- KJ sørger for annoncering af den samlede kursusplan i næste nr. af bladet. 
- JDS er tov-holder på GF, assisteret af LB vedr. programmet og GE vedr. 
praktisk/økonomisk. Ledernes Udd.center, Odense er booket. 



- Den generelle kursuspolitik, specielt målgrupper, blev drøftet, men diskussionen er vel 
ikke afsluttet? 
  
Pkt. 6: Økonomisk status 
GE forelagde status, der er god. 
  
Pkt. 7: Hvad sker der i: 
- DSOGs bestyrelse. LB berettede. Positiv respons på kritik af valgproceduren på 
DSOGs GF. 
- Undervisningsudvalget. JS berettede. Udvalg vedr. ny målbeskrivelse nedsættes 
formentlig i august, vores kandidater er JS + JDS. Arbejdet starter formentlig først efter 
Sundhedsstyrelsens temadag ultimo august vedr. det nye paradigme. Desuden er der 
kommet henvendelse fra sekretariatet, Region Øst vedr. deltagelse i udvalg til at se på 
bloksammensætningen. Udvalget skal muligvis også se på Region Syd blokkene. JS 
forsøger at få mere info. vedr. dette udvalgs kommsiorium, og vi prøver at få LB + JDS 
med i udvalget. I øvrigt kunne KJ berette om uofficielle kontakter vedr. nye blokke i 
Region Syd. Der var ikke overvældende tilfredshed med det foreløbige udspil, vi 
arbejder videre med sagen. 
- Efteruddannelsesudvalget. Intet nyt. 
- Vurderingsudvalget. SB havde kontaktet MJ, samt afsendt det tidl. besluttede brev til 
udvalget vedr. Malmø-point-problemet. MJ deltager på vores næste møde, hvor vi vil 
drøfte hvad der er sket. 
  
Pkt. 8: Eventuelt. 
Generel enighed om at det havde været et godt og konstruktivt møde. 
  
For referatet 
Søren Brostrøm 
19-06-2001 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Referat fra Bestyrelsesmøde i FYGO 16.05.2001 
  

Patienthotellet, Odense Universitetshospital 
  

Tilstede: SB, ATP, LB, KJ, JDS, JS,GE, TB. 
Afbud: MJ. 

  
1.                          Referent.  TB valgt. 
2.                          Godkendelse af referat. Godkendt uden ændringer. 
3.                                       Kursusplan. Udfærdiget efter brainstorming og den tidligere rundsendte liste. 

Bestyrelsen blev enig om følgende skitse;  
  

       *                    Tidlig graviditet General Forsamling                        21-22/3 2002 
(ab. pro., ab.spon., ab.habit., ext. grav., mola, UL, etik, jura) 

       *                    Hysteroskopi     (vest)                   GE                        feb 2002 
       *                    Sexologi              (øst/vest)            ATP                     apr 2002 
       *                    Laparoskopi       (øst/vest)            TB, ATP             jan 2002 
       *                    Sphincter            (øst/vest)            SB, GE                 okt/nov 2001 
       *                    CTG                     (øst/vest)            TB, GE,                jan 2002, okt 2001 
       *                    Blødning             (odense)             ATP, KJ              nov 2001 
       *                    Infertilitet            (øst)                     ATP                     sep 2001 
                             
                             De ansvarlige bedes udfærdige udkast til program med tid, sted, sponsorere og undervisere til næste 

BM-møde. 
  
4.                          Strategiweekend. SB har kontaktet Mols, og tids- og fortæringsplanen er som sidste år, og det 

tilstræbes at man er færdig til frokosttid om lørdagen. 
Kommer: JS, KJ, ATP, GE, SB, LB, JDS, MJ(måske), afbud: TB. 
Birgitte Bruun Nielsen inviteres i egenskab af  sekretær for DSOG. 
  
Foreløbig dagsorden 
  
Fredag 13.30 – 18.00                      a. Uddannelsespolitisk notat (Behov og kapacitet, kirurgi, 

blokke,    spec.læge praksis, målbeskrivelser og logbøger, evalueringer 
og sanktioner).        

Lørdag 9.00 -                                   b. Kursusplan                                                                
c. Formalia 
d. Meddelelser 
e. Evt 

  
5.                          Hvad sker der i 

DSOG:                                             Forårs- og efterårsmøde godt besøgt, god økonomi i DSOG, 
Fremover vil man se på handlingsplanen, der afholdes strategi-
weekend i august 2001. SB vil maile handlingsplanen til FYGO’s 
bestyrelsesmedlemmer. Der afholdes konstituerende møde i FIGO-
fonden den 14.08.2001. 

Efteruddannelsesudvalget            JDS fortalte om NOVO-mødet 05-06.10.2001 hvor emnet er sectio, 
adipositas og gestationel diabetes. Desuden Onkologi-møde på 
Hindsgavl 31.08.2001. 

Undervisningsudvalget                 JS berettede om Undervisningsudvalgets Temadag for alle 
delkursuledere, som var meget positivt. Udvalget vil i fremtiden 
koncentrere sig om U-kurserne og målbeskrivelsen. 
Man blev desuden enige om at punkt 5 på denne dagsorden skulle 
være fast punkt på alle FYGO’s bestyrelsesmøder fremover. 



  
  

6.                          Mødeplanen. Denne blev godkendt, men man enedes om at mødestedet alternerer mellem 
København og Odense af praktiske årsager. Julefrokost blev aftalt den 14.12.2001, stedet endnu ikke 
fastlagt. 
15-16.06.01                11.00                   Strategi-weekend i Mols 
09.08.01               15.15                    København Domus Medica 

                             03.09.01               15.15                    Odense Patienthotellet 
                             05.10.01               11.00                    i forbindelse med NOVO-mødet 
                             09.11.01               09.00                    i forbindelse med DSOG’s efterårsmøde i Herlev 
                             14.12.01               ??                         ?? 
                             Forår 2002                                        GF, i Odense 
  
7.                                       Eventuelt. 

SB orienterede om sidste møde i NFYOG (Stockholm), og understregede de store fordele ved dette 
forum, heriblandt udveksling af organisatoriske  og politiske erfaringer. Referede til svensk 
undersøgelse om svenske uddannelsessøgende gynækologers forhold, og muligheden af at gennemføre 
en lignende undersøgelse i Danmark. Der afholdes møde i NFYOG i forbindelse med NFOG næste 
møde i Umeå 2002. Temaet her vil være om alle i vores speciale skal kunne det hele. Kender vi 
potentielle indlægsholdere blandt vores medlemmer? 

  
                             SB har bestilt inspektorrapporterne fra SST, og vil lægge disse på hjemmesiden. Vil ligeledes 

fremskaffe kursusbedømmelsesudvalgets liste med pointtildeling blandt kursusansøgere, og lægge 
disse på hjemmeside i anonymiseret form. 

  
                             Flere blandt bestyrelsen fandt det beklageligt at DSOG bestyrelse  indstillede medlemmer til 

bestyrelse og udvalg på den netop overståede GF. Medlemmerne bør indstille sig selv. Der var 
enighed om atdet skal tages op på næste BM i DSOG. 

  
                             DSOG’s betyrelse har meddelt at de ikke går ind for 6 måneders kirurgi i de fremtidige 

uddannelseblokke. 
                             
                             Birgitte Bruun Nielsen er blev valgt til sekretær i DSOG og hun vil fremover blive inviteret til alle vores 

BM som observatør og hun vil blive tilknyttet vores mailinglisten. 
  
Hvad angår målbeskrivelse og log-boger afventer Det Nationale Råd for Lægelig Videreuddannelse 
SST’s foreløbige udkast som er på trapperne.Der vil blive afholdt et seminar i August. FYGO’s 
bestyrelse vil overfor DSOG indstille til at man bør være på forkant med situationen, og allerede nu 
overveje tiltag og kandidater til dette videre arbejde inden for vores speciale. 
  
SB har haft kontakt til sekretariatschef i Det regionale Råd for Lægers Videreuddannelse i Øst Lars 
Heisterberg, og Foreningen af Yngre Lægers repræsentant i Det Nationale Råd for Lægers 
Videreuddannelse Jens Winther Jensen mhp overgangsordninger i region Øst og Syd som allered 
etableret i region Nord. SST syntes det er en god ide men der er ingen sikre planer. Skal drøftes til 
næste BM i DSOG hvor vi i FYGO’s bestyrelse vil indstille til en skriftelig henvendelse til de regionale 
videreuddannelsesudvalg i Øst og Syd.   
  
Bestyrelsen diskuterede inspektorordningen specielt med henblik på omfanget af denne ordning og de 
økonomiske aspekter af vores deltagelse. SB tager kontakt til Jan Blåkjær om den financielle side af 
sagen som dækning af rejse/opholdsudgifter og løn. Og herudover hvormange besøg der kan 
påregnes per år samt behovet for junior-inspektor fra hver region for at hindre habilitetsproblemer. 

 
 
 



Referat af FYGO-bestyrelsesmøde den 10. april 2001-04-10 
  
Tilstede: Anette Tønnes, Gitte Eriksen, Kirsten Jochumsen, Lisa Bang, 
Søren Brostrøm. 
Afbud: Jannie Dalby Salvig, Jette Seidelin, Marianne Johansen, Thomas 
Bergholdt 
Ad.1. Referent: Lisa Bang 
  
Ad.2. Referatet fra FYGO bestyrelsesmødet den 27.2.01 blev godkendt. 
  
Ad.3. Referatet fra FYGO generalforsamlingen blev godkendt med følgende 
rettelser. 
  
•        Under punkt 4 skal der tilføjes: ”Ellinor Helmuth blev valgt som revisor”. 
  
•        Under punkt 5 skal stemmetallene ved valget mellem de to kandidater til 

undervisningsudvalget tilføjes – som de er ved de øvrige valg. Punktets 
linie 3 kommer således til at erstattes med ”Til undervisningsudvalget 
opstillede Jette Seidelin og Gitte Glavind. Jette Seidelin blev valgt med 
35 stemmer, Gitte Glavinds fik 18 stemmer.” 

  
•        Der skal til føjes ”Punkt 6. FYGO prisen blev uddelt til Gynækologisk 

obstetrisk afdeling, Skejby Sygehus, der var indstillet af Birgitte Bruun 
og Gitte Eriksen.(For den nærmere argumentation henvises til ”Sprøjten 
nr. 2)” samt 

  
•        ”Punkt 7. Eventuelt: Formanden takkede afgående formand Bjarne Rønde 

Kristensen, afgående bestyrelsesmedlem Hans Jørgen Knudsen og Dorthe 
Nielsen Formann samt afgående medlem af undervisningsudvalget 
Birgitte Østberg og afgående medlem af Efteruddannelsesudvalget og 
ENTOG Executive Comittee Susanne Axelsen for deres indsats for 
foreningen.” 

  
•        Arbejdssted skal tilføjes for alle de i referatet nævnte. 
  



  
  
Ad 4. Konstituering: 
Bestyrelsen konstituerede sig som følger: 
Næstformand: Anette Tønnes Pedersen 
Sekretær Kirsten Jochumsen 
Kasserer: Gitte Eriksen 
Hjemmesideredaktør: Søren Brostrøm 
Kontaktpersoner til ENTOG og NFYOG: Gitte Eriksen og Søren Brostrøm 
  
Ad.5. DSOGs generalforsamling: 
Som besluttet på FYGO generalforsamlingen indstiller FYGO følgende: 
til DSOGs bestyrelse Lisa Bang 
til DSOGs uddannelsesudvalg Jette Seidelin 
til DSOGs efteruddannelsesudvalg Jannie Dalby Salvig 
  
Herudover vil bestyrelsen indstille: 
til DSOGs Komite for Expertuddannelse Kirsten Jochumsen 
til Dansk Medicinsk Selskabs repræsentantskab Søren Brostrøm. 
  
Bestyrelsen til FIGO-fonden skal vælges, der bliver mange kandidater heraf 
flere med tilknytning til FYGO. 
  
6. Uddannelsespolitisk notat 
Der blev planlagt følgende oplæg, der skulle være fremlægges i forbindelse 
med FYGO-bestyrelsens strategiweek-end den 15-17.6. 
  
•        Behov og kapacitet, også i forbindelse med funktionsbærende 

enheder. Lisa har lovet at fremskaffe de tidligere prognoser fra en 
arbejdsgruppe i DSOG samt DadLs prognoser, mens Gitte har lovet at se 
specielt på problemerne med fase 3 stillingerne og § 14 modningen. 

•        Målbeskrivelser log logbøger. Jette Seidelin og evt. Susanne Axelsen. 
•        Formalia vedrørende Vurderings- og ansættelsesprocedurer. Lisa og 

Marianne. 
•        Evaluering og sanktioner – formalia. Lisa. 



•        Kirurgi. Jannie. 
•        Speciallægepraksis. Søren. 
•        Blokke. Kirsten. 
  
Ad. 7 Arbejdet med ny målbeskrivelse 
Kirsten, Jette, Anette og Jannie blev foreslået som arbejdsgruppe. 
Endvidere blev Gitte Glavind (der stillede op til undervisningsudvalget) 
nævnt som en man kunne inddrage. Der foreligger et stort arbejde med 
paradigmeskiftet i målene. Muligvis kan der findes inspiration hos 
anæstesiologerne. Kørekortsideen som f.eks. bruges på Skejby blev bl.a. 
fremført som et eksempel til efterfølgelse. Der var enighed om at FYGO 
skulle presse på for at få arbejdet i gang – herunder diskussionerne af hvad 
fremtidens speciallæge skal kunne. 
  
Der blev foreslået, at vi holdt et fælles temamøde mellem FYGObestyrelsen 
og DSOGs undervisningsudvalg efter nyvalget. 
  
Ad.8. Nyt om kursusblokke i de tre regioner 
I Region Nord har der tidligere været stor fodfejl i opslag, men sidste gang 
var opslaget korrekt, og FYGO var efter indsigelserne mod det tidligere 
opslag blevet hørt, inden annoncen blev opslået. 
  
Vedr. region Øst, er der ingen konkrete planer om at øge 
uddannelseskapaciteten på trods af Sundhedsstyrelsens udmelding for 
længst. Sekretariatet har ikke haft tid, og har heller ikke fundet det 
hensigtsmæssigt med for mange forskellige ændringer lige efter hinanden, 
hvorfor de har ville vente med udvidelsen til ændringerne i forbindelse med 
Speciallægekommissionens betænkning alligevel skulle implementeres. Det 
er helt utilfredsstillende og Søren vil tage kontakt med Lars Heisterberg, 
der er ansat som sekretatariatsleder. I region Øst. Lisa har allerede 
kontaktet Jens Winther Jensen, der er formand for Yngre Lægers 
Forsknings og Uddannelsesudvalg. 
  
Region Syd har problemer med fase 3. 
  



Ad.9. Diverse. 
Til vurderingsudvalget i region Syd er overlæge Helle Mogensen, 
Sønderborg Hospital, foreslået. 
  
Sundhedsstyrelsen afholder inspektormøde den 16.5. Der var tvivl om 
hvorvidt FYGOs inspektorer (Jannie, Kirsten og Søren) skulle med til dette. 
Søren kontakter Jan Blåkjær herom. Det er senere afklaret, at de ikke skal 
med. 
  
Yngre Danske Kirurger og Yngre Ortopæd Kirurger har ytret ønske om 
fællesmøde vedr. kurser og specillægekommissionen. Der er oplagt med 
fælles adgang til de pædagogiske og operative kurser, som vi allerede har. 
Måske skulle kurserne evalueres fælles. Søren kontakter YDK og YOK. 
  
NFYOG holder møde i Stockholm den 21.4. og efterlyser temaer til mødet i 
Umeå i 2002. Utilsigtede hændelser, målbeskrivelser, simulatorer, etniske 
patienter og rekruttering til gynækologien (i forhold til køn) blev foreslået. 
  
Ad. 10. Mødeplan. 
16.5. kl. 15.15 i Odense bestyrelsesmøde 
15.6. kl. 11-16.6. kl. 12 Strategi weekend i Mols 
9.8. kl. 15.15 i Odense bestyrelsesmøde 
3.9. kl. 15.15 i Odense bestyrelsesmøde 
5.10. kl. 11 i forbindelse med NOVOmødet 
9.11. kl. 11 i forbindelse med DSOGs efterårsmøde 
Julefrokost??? 
  
  
Referenten har ikke noteret yderligere under aktuelt. 
  
Lisa Bang 
 
 
 
 
 
 



Referat 
fra 

FYGO bestyrelsesmøde d. 27.2.01 i Odense 
  
  
  
Tilstede:  Jannie Dalby Salvig, Hans Jørgen Knudsen, Susanne Axelsen, Søren 
Brostrøm, Kirsten Jochumsen, Anette Tønnes Pedersen, Bjarne Rønde Kristensen 
Afbud fra: Marianne Johansen, Birgitte Østberg, Dorthe Nielsen Forman 
  
  
ad 1:              Bjarne ordstyrer, Anette referent. 
  
ad 2:              Referat fra FYGO bestyrelsesmøde d. 16.1.01 godkendt uden ændringer. 
  
ad 3:              Jannie opsummerede omkring  generalforsamlingen/internatkurset: 

Andreas Herbst fra Lund har sagt ja til at holde forelæsning fredag 
eftermiddag med titlen ”Asfyxi – kan det forebygges?” 

                      Programmet skulle således være på plads. 
Jannie byder velkommen og er chairman for 1. seance. Anette er chairman 
for 2. seance. Søren chairman for seancen fredag formiddag. Jannie 
introducerer Andreas Herbst fredag eftermiddag.  
AV-udstyr: Projektor lejes på stedet. Søren og Anette medbringer begge en 
bærbar PC’er. 
Der er tilmeldt ca. 50 kursusdeltagere og ca. 10 industrifolk. 
Aftenarrangementet: Jannie bestiller champagne til mændene og juke-box. 
Kursusbeviser: Bjarne printer og udskriver 60 kursusbeviser 

  
                      Generalforsamlingen: 

Anette indleder som næstformand i Bjarnes fravær. Som dirigent vil vi fra 
bestyrelsen foreslå Torben Munk fra Odense  Bestyrelsens beretning: 
Anette, Søren og Kirsten gennemgår på skift med udgangspunkt i Bjarnes 
skriftlige beretning som forinden lægges ud på hjemmesiden. 
Beretning fra undervisningsudvalget: Birgitte 
Beretning fra vurderingsudvalget: Marianne 
Beretning fra efteruddannelsesudvalget: Susanne 
Beretning fra ENTOG:  Susanne 
Beretning fra NFYOG: Søren 
Regnskaber og budget: Hans Jørgen 
Indkomne forslag til sagsbehandling fra medlemmerne 
Valg af formand: Bjarne går af – ny formand skal vælges 
Valg til øvrige bestyrelse: Anette og Jannie på valg – genopstiller begge. 
Hans Jørgen og Dorte forlader bestyrelsen. 



Valg af to revisorer: Ellinor på valg  
Pause 
Herefter valg af FYGO’s kandidater til best.- og udvalgsposter i DSOG: 

                      DSOG’s bestyrelse 
                      Undervisningsudvalget 
                      Efteruddannelsesudvalget 
                      Vurderingsudvalget (Marianne fortsætter) 

Eventuelt 
  

ad 4:              FYGO prisen. De indkomne indstillinger blev diskuteret. 
  
ad 5:              Det uddannelsespolitiske notat: 

Kirsten og Søren har begge rundsendt deres oplæg. Resten opfordres til at 
færdiggøre deres inden generalforsamlingen. Bjarne vil medtage de politiske 
budskaber fra de oplæg der foreligger i sin beretning. Den gamle bestyrelse 
vil lægge op til at den nye bestyrelse fortsætter arbejdet med dette notat. 

  
ad 6:              Kirurgienqueten: Jannie medbragte resultaterne i grafisk udgave. Der var 

enighed om at resultaterne skal sammenskrives og offentliggøres, f.eks i 
Ugeskrift for Læger. 

  
ad 7:              Henvendelse fra Niels Uldbjerg. Bjarne vil kontakte både ham og Jan 

Greve og undskylde at de ikke fra starten af blev orienteret om vores notat til 
DSOG og Sundhedsstyrelsen. 

  
Tak for et hyggeligt og udbytterigt samarbejde i det forløbne år. Farvel og tak til Bjarne, 

Dorte, 
Hans Jørgen og Susanne. 
  
  
  

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
 



Referat fra FYGO’s bestyrelsesmøde tirsdag den 16.1.01, Patienthotellet, Odense Universitetshospital. 
Tilstede : Kirsten Jochumsen, Hans Jørgen Knudsen, Søren Brostrøm, Bjarne Rønde Kristensen. 
Afbud : AnetteTønnes Petersen, Jannie Dalby Salvig, Dorthe Forman Nielsen, Susanne Axelsen, Marianne Johansen. 
  
Ad.1. Valg af referent : BRK 
  
Ad.2. Godkendelse af referat fra 12.12.00 : 
          Referatet godkendtes. 
  
Ad.3. Kirurgienqueten: 

Der var meddelelse  fra Dorthe og Jannie om at kirurgienqueten ville ligge færdig     til næste bestyrelsesmøde i 
februar. 

  
Ad.4. Regnskab 2000 : 
          Hans Jørgen gennemgik regnskabet for 2000, som viste fin overensstemmelse med  budgettet. 
  
Ad.5. Håndbogen: 
          Samtlige kapitler blev gennemgået og tilrettet. Manuskriptet bliver nu afleveret til trykkeriet 
          på Skejby. Korrekturen vil derefter blive foretaget af Hans Jørgen og Søren .Efter korrektur  
          vil håndbogen blive lagt på hjemmesiden og forventes færdig fra trykkeriet inden       
          generalforsamlingen. 
  
Ad.6. Det uddannelsespolitiske notat : 
          Det blev aftalt, at de enkelte afsnit vil blive mailet rundt inden næste møde. 
          Blokstrukturen: KJ; Rekrutering: SB; Speciallægepraksis : SB; Kapacitet : BRK; Logbog : 
          ATP; Målbeskrivelse : ATP; Kirurgienqueten: JDS. 
  
Ad.7. Blokstrukturer i de tre regioner : 
          Hans Jørgen havde inden mødet udsendt oversigt over de aktuelt foreslåede blokstrukturer fra 
          de tre regioner. Oplægget blev taget til efterretning. 
  
Ad.8. Generalforsamlingen : 
          Emner til beretningen, kursusprogrammet, valgposter og praktiske spørgsmål blev drøftet. 
          
Ad.9. Der blev orienteret om Sundhedsstyrelsens sidste udkast til specialeplanlægning – lands- 
           landsdelsfunktioner. 
           Undervisningsudvalget skal i gang med oplæg til ny målbeskrivelse. Udvalget ønsker at vi                            
           supplerer udvalget med en til to fra vores bestyrelse. 
  
.        
Bjarne Rønde Kristensen/ 19.1.01 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 


